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Protokół Nr 5/2024 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 18 października 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Michalak Norbert – Przewodniczący komisji 

2. Wojciechowski Patryk – Zastępca Przewodniczącego komisji 

3. Czarniak Janusz – członek komisji 

4. Frontczak Renata – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Wochna Monika – starszy inspektor 

3. Marszewska Kinga – podinspektor 

4. Organista Jerzy – Delegat Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej  

5. Borys Andrzej - Delegat Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej 

6. Jagodzińska Anna –Kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Inowrocławiu 

7. Śmiłowska Jolanta – Naczelnik Biura Powiatowego ARiMR w Inowrocławiu 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Spotkanie z przedstawicielami Izb Rolniczych z terenu gminy Dąbrowa Biskupia i omówienie 

realizacji zadań określonych w art. 5 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku o izbach rolniczych 

(Dz.U. z 2022 r. poz. 183). 

3. Spotkanie z przedstawicielami ARiMR, aktualne programy pomocowe dla rolnictwa oraz ilość 

wykorzystanych dotacji przez rolników gminy Dąbrowa Biskupia. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Norbert Michalak o godz. 08:0 otworzył 

posiedzenie Komisji. Następnie powitał Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, zaproszonych gości, 

członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Spotkanie z przedstawicielami Izb Rolniczych z terenu gminy Dąbrowa Biskupia 

i omówienie realizacji zadań określonych w art. 5 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku o izbach 

rolniczych (Dz.U. z 2022 r. poz. 183). 

Dyskusja: 
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Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, ilu jest członków Powiatowej Izby Rolniczej? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że jest po 2 członków z każdej gminy, czyli 16 osób. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czym się zajmują delegaci? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że organizowane są wszelkiego rodzaju szkolenia dot. m.in. 

ptasiej grypy, czy afrykańskiego pomoru świń itp. Odbywają się spotkania, na których redagowane są 

pisma z problemami rolników i wysyłane do Ministerstwa.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, jak wygląda produkcja rolna na naszym terenie? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że nie posiadają takich informacji. Dodał, że w innych krajach 

Izby Rolnicze mają większe znaczenie niż w Polsce.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy Izba Rolnicza występuje z własnymi inicjatywami? 

Pan Jerzy Organista  – odpowiedział, że jedynie pisane są pisma z problemami rolników. 

Pan Andrzej Borys – dodał, że w Polsce skupy płodów rolnych są prywatne i rolnicy za wiele nie mają 

do powiedzenia, jeśli chodzi o ceny. Jedynie w cukrowni są związki i rolnicy mogą negocjować ceny.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy jest problem ze zbytem płodów rolnych na naszym 

terenie? 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że w większości rolnicy mają podpisane kontrakty.  

Pan Jerzy Organista – poinformował, że w ich punkcie w Inowrocławiu przyjmuje nieodpłatnie 

prawnik, który również pomaga rolnikom w problemach, np. podpisywanie umów na instalacje 

fotowoltaiczne, czy wiatraki itp. 

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, czy mamy informację odnośnie spływu płodów rolnych 

z Ukrainy? 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że nie, ponieważ to wszystko było robione poza kontrolą.  

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że w Polsce nie ma obrony rolników, tym bardziej że słyszy się 

o spływie ziemniaków z Niemiec w 70%. Dodał, że chce się tym postępowaniem zniszczyć polskiego 

rolnika i polskie produkty.  

Pan Jerzy Organista – stwierdził, że Izby Rolnicze nie mają zbyt wiele do powiedzenia w tym temacie. 

Pisane są pisma do Ministerstwa, które odczytywane są na komisjach i nic poza tym.  

Wójt Gminy – dodał, że przykładowo pszenica z Ukrainy nie spełniała norm unijnych, a Polak musiał 

ponieść duże nakłady, żeby uzyskać wszelkie normy.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy Izby Rolnicze posiadają informację, czy polskie rolnictwo 

jest opłacalne? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że nie. 

Wójt Gminy – poinformował, że w tym roku kilka wsi dotknęło gradobicie, dlatego zostało napisane 

pismo do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, po czym powołano komisję, która szacowała straty. 

Gospodarstwa liczące straty powyżej 30% mogły obecnie liczyć na kredyt na preferencyjnych 

warunkach. 

Pani Kinga Górska – dodała, że wkrótce ma ruszyć wypłata świadczeń.  
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Pan Andrzej Borys – stwierdził, że jakoś rolnicy sobie radzą, ponieważ dają radę spłacać kredyty za 

ten cały sprzęt. Dodał, że ceny ziemi są bardzo wysokie, bo ok. 120 000,00 zł za ha. 

Radny Janusz Czarniak – dodał, że rolnicy biorą ziemię w dzierżawę, bo to jest wliczane do areału przy 

braniu kredytów. Jednak dzierżawa musi być na 10 lat. 

Pan Andrzej Borys – stwierdził, że najbezpieczniejsza umowa dzierżawy jest na 5 lat. Następnie 

podziękował za dobrą pracę spółki wodnej w Ośniszczewie, ponieważ udrożnienie wszystkich rowów 

umożliwiło uratowanie płodów rolnych po letnim gradobiciu.  

Radny Patryk Wojciechowski – poinformował, że na Kanale Parchańskim jest problem z bobrami i nic 

z tym nie można robić. 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że w takich przypadkach należy pisać pisma do Wód Polskich.  

Radny Janusz Czarniak – zadał pytanie, przez kogo są finansowane Izby Rolnicze? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że otrzymują 2% z podatku rolnego z każdej gminy. 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, ile trwa kadencja członka w Izbie Rolniczej? 

Pan Jerzy Organista – odpowiedział, że 4 lata.  

Pan Andrzej Borys – poinformował, że firmy ubezpieczeniowe nie chcą ubezpieczać buraków 

i dlatego będzie można to zrobić przy cukrowni. Będzie to tzw. fundusz rolniczy, który nie przepadnie.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy dużo rolników uprawia buraki? 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że jest ich coraz mniej.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy rolnicy podnoszą swoje kwalifikacje? 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że rolnicy licznie biorą udział w szkoleniach np. chemizacyjnych, 

czy nasienniczych.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy Izby Rolnicze wspierają rolników, czy są zrzeszenia 

rolników? 

Pan Andrzej Borys – odpowiedział, że namawiają rolników, jednak nie ma chętnych do założenia 

zrzeszenia.  

Nie było więcej pytań do zaproszonych gości.  

Ad.3. Spotkanie z przedstawicielami ARiMR, aktualne programy pomocowe dla rolnictwa oraz ilość 

wykorzystanych dotacji przez rolników gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Jolanta Śmiłowska – przedstawiła programy i ilość wniosków złożonych w każdym programie 

przez rolników z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia tj.: 

- wnioski o dopłaty bezpośrednie 2024 – 394 wnioski, 

- wnioski o dopłaty ONW – 196 wniosków, 

- RE – 1 wniosek, 

- PRSK - 1 wniosek, 

- DZ – 0 wniosków, 

- materiał siewny – 88 wnioski, 
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- dopłata do buchai – 0 wniosków, 

- pszczoły – 1 wniosek, 

- wsparcie finansowe w sektorze owoców i warzyw oraz w sektorze wina – 0 wniosków, 

- Koła Gospodyń Wiejskich – 9 wniosków, z czego wypłacono 75 000,00 zł. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 

Radny Norbert Michalak  – zadał pytanie, co z pomocą suszową? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że wnioski można było składać do 15 września do urzędu 

gminy, a co będzie dalej  to jeszcze nie wiadomo.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co z gradobiciem? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, szkody w uprawach rolnych spowodowane wystąpieniem 

do dnia 10 września 2024 r. gradu, deszczu nawalnego, przymrozków wiosennych i huraganu, 

przewidziana jest pomoc finansowa. Stawki pomocy będą wynosiły od 1000 zł/ha do 3000 zł/ha 

uszkodzonej uprawy, przy czym szkody powinny kształtować się na poziomie powyżej 30% średniej 

rocznej produkcji w gospodarstwie rolnym. Wniosek o pomoc producent rolny będzie mógł złożyć do 

15 listopada 2024 r. do ARiMR. W grudniu mają być płatności.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, na jakich zasadach wypłacane są środki dla Kół Gospodyń 

Wiejskich? 

Pani Jolanta Śmiłowska –  odpowiedziała, że środki wypłacane są na wniosek KGW. Dodała, że na 

stronie ARMiR jest wszystko opisane jak założyć KGW.  

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że są zbyt duże obwarowania postawione małym gospodarstwom 

i nie są w stanie ich spełnić.  

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że mówimy o restrukturyzacji małych gospodarstw. Trzeba 

mieć pomysł na siebie, żeby otrzymać te środki. Dodała, że wzrost ekonomiczny bada się jeszcze 

przez 5 lat. To nie są środki na przeżycie lecz na rozwój gospodarstwa. 

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że ciężko jest sprzedać płody rolne za dobre pieniądze.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy są głosy rolników o szybsze płatności? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że nie. Dodała, że nie ma nawet wniosków rolników 

o szybsze wypłaty zaliczki.  

Pani Kinga Górska – zadała pytanie, jak wygląda sytuacja z wnioskami młodych rolników? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że jej zdaniem obecnie warunki są bardziej sprawiedliwe. 

Dodała, że nie ma rejonizacji w składaniu wniosków.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, jaka jest kwota dla młodego rolnika? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że jest to 250 000,00 zł.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy mogą być takie osoby ubezpieczone jako domownicy, 

czy jako płatnicy? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że osoby takie nie mogą mieć ubezpieczenia przez ostatnie 

24 miesiące.    
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Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy zalicza się zakup ziemi? 

Pani Jolanta Śmiłowska – odpowiedziała, że tak, jednak nie może to być zakup od rodziców. Dodała, 

że w celu uzyskania tego dofinansowania należy spełnić szereg warunków. Szczegółowe informacje 

udziela ARiMR. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radny Norbert Michalak – zgłosił konieczność wyrównania drogi Dziewa – Radojewice. Problem był 

już zgłaszany w czerwcu na zebraniu wiejskim w Sobiesierni.  

Ad.8. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji, radny Norbert 

Michalak podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 18 października 2024 r. , godz. 10:30 

  Protokołowała    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna   Norbert Michalak 


